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A jól ismert, de újraolvasott 
versek az idő múlásával új  
értelmet nyernek, közelebb  
vezetnek a költő univerzumához

A Határtalanul! program célja a ma-
gyar-magyar kapcsolatok építése, sze-
mélyes kapcsolatok kialakítása, elmé-
lyítése, a nemzeti összetartozás operatív 
programja. Keretében magyarországi 
iskolák tanulói az állam támogatásával 
osztálykiránduláson vesznek részt a 
szomszédos országok magyarlakta te-
rületein, így személyes tapasztalásokat 
szereznek a külhoni magyarságról.

Nem hallottam még eddig erről a pá-
lyázatról, egészen addig, amíg meg nem 
említették, hogy részt lehet venni ben-
ne. Nem volt sok időm gondolkodni, 
de nem is kellett. Nagyon vártam a ki-

rándulást, főleg azért, mert az utazó tár-
saságot is ismertem és kedveltem.

Öt napot tölthettünk Erdélyben. El-
sőként egy román kori templomot te-
kintettünk meg, ami Nagyvárad kö-
zelében, Sitér faluban áll. A lelkész el-
mondta a templom történetét, és be-
mutatta a régi freskókat. Érdekes volt, 
de ami engem jobban érdekelt, a temp-
lom tornya. Engedélyt kértünk és fel-
mentünk. Az a része nem volt felújítva, 
és épp emiatt nagyon tetszett. Láttuk 
a régi harangok mechanizmusát, jól el 
tudtuk képzelni a működését.

Nagyváradon meglátogattuk az Ady 
Endre Líceumot is, mely gimnáziu-
munkkal testvériskolai kapcsolatot tart 
fenn. Bementünk azoknak a diákoknak 

a termébe, akik szintén részt vesznek 
ebben a programsorozatban. Jó volt ve-
lük találkozni, megismerkedni. Megbe-
széltük a pályázat keretében elkövetke-
ző programokat, de természetesen szó-
ba került a közelgő próbaérettségi és a 
szalagavató is. 

Másnap Válaszútra mentünk és meg-
néztük az egy éve elhunyt Kallós Zol-
tán néprajzkutató gyűjteményét, amely 
nagyon érdekes és tartalmas. Rengeteg 
régi tárgyat láttunk, elképesztően sok 
időt tölthettek az összegyűjtésével. Tú-
ravezetőnk beszélt Kallós Zoltán éle-
téről és a kiállított darabokról is. 

Ellátogattunk Tordára is, itt első 
utunk a Történeti Múzeumba vezetett. 
Ez a gyűjtemény végigkíséri a tájegység 
népművészetét és történetét. Itt hallhat-
tunk egy előadást is a népviseletekről. 
Utána Torockón az ottani jellegzetes há-
zakat és a helyi Néprajzi Múzeumot te-
kinthettük meg. Számomra az egyik 
legjobb program a hegyekben megbúvó 
Aranyoslápos volt. A táj mesés, képes-
lapra illő. Igazi téli hangulat uralkodott 
el rajtunk, ekkora havat még soha nem 
is láttunk. 

Utolsó nap ismét Nagyváradra vitt 
az utunk, ahol meghallgathattunk egy 
Ady Endre verseiből összeállított mű-
sort Marosán Csaba, kolozsvári színész 
előadásában. 

Tartalmas, élményekkel teli napokat 
töltöttünk Erdélyben. A társaság csodás 
volt, a programok kiválóak. Várjuk már, 
hogy nagyváradi diáktársaink márci-
usban meglátogassanak minket és be-
mutathassuk nekik városunkat és kör-
nyékét. Magos Benedek, 10. A

A Prohászka Ottokár Katolikus Gim-
náziumban január 11-én rendeztek pá-
lyaorientációs napot a Budakeszi Rend-
őrőrs munkatársai.

Előadást tartott Hoffman Kor-
nél alezredes, a rendőrőrs vezetője. A 
programok során a gyerekek bűn- és 
balesetmegelőzési témában hallhattak 
információkat, megismerkedtek a rend-
őrök munkájával és felszereléseivel.  

Az esemény lehetőséget teremtett rá, 
hogy az érdeklődők a rendőrség mun-
katársainak hiteles beszámolói, illetve 
a szakmai bemutatók révén testközel-
ből is megismerkedjenek a rendészeti 
szakma elsajátításának lehetőségeivel 
és a rendőri pálya különböző területe-
ivel. 

Határtalanul�Erdélyben

Pályaorientációs nap 
Legyél�rendőr!

A Pitypang Sport Óvodában január 21. 
és február 8. között az Állatok projekt 
keretein belül a gyermekek minden-
napjai az állatokról, védelmükről, élet-
módjukról szóltak. A csoportokban sze-
repjátékokkal hangjuk, mozgásuk után-
zásával, egyéni ötletek alapján rajzok és 
plakátok készítésével foglalkoztak já-
tékosan. A Magyar Madártani és Ter-
mészetvédelmi Egyesület munkatársa 
interaktív bemutatót tartott a túlélő és 
urbanista (városiasodó) élőlényekről, 
melyet a gyerekek nagyon élveztek és 
sok újdonsággal ismerkedhettek meg.

Az utolsó héten a medve volt a fő 
téma. Az óvodások játékosan ismer-
kedtek meg e fajokkal, külső jegyeikkel, 
lakhelyükkel, életmódjukkal, tápláléka-
ikkal. Az árnyjáték és a macibarlang ké-
szítése is nagy sikert aratott. A Pitypang 
oviban kibújt a medve a barlangjából, 
így bízunk benne, hogy lassan jön a ta-
vasz.  Béres Éva óvodapedagógus

Február 9-én már hetedik alkalommal 
rendezte meg a Nagy Sándor József Gim-
názium a jótékonysági Oskolabált az 
Erkel Ferenc Művelődési Központban. 
Rendezvényüket megtisztelte jelenlété-
vel Csenger-Zalán Zsolt országgyűlési 
képviselő, dr. Győri Ottilia polgármes-
ter, Bakács Bernadett alpolgármester, 

és Schrotti János, a német önkormány-
zat elnöke is.  

Tavaly a sportudvar felszereléseire 
költötték a bevételt, idén egy légkon-
dicionáló berendezésre fordítják a be-
folyt összeget, mondta köszöntőjében 
Borók Edit igazgató. Az érettségi vizs-
gák helyszínéül szolgáló termet sze-
retnék klimatizálni, hogy nyáron ne a 
nagy meleg miatt legyen forró a han-
gulat az izgatott diákok számára.

- A közösségépítés szempontjából is 
fontosak az ilyen rendezvények, ezért 
is fogadom el minden évben a meghí-
vást. A Nagy Sándor József Gimnázium 
bálja az egyik legszínvonalasabb Bu-
dakeszin, amiért elismerés jár a szer-
vezőknek. Joggal lehetnek büszkék az 
iskola vezetői az elért eredményeikre 
- mondta dr. Győri Ottilia. Mint fogal-
mazott, az egész éves együttműködés 
kifogástalan volt a gimnázium és az ön-
kormányzat között, a mostani bál is al-
kalom arra, hogy az önkormányzat ne-
vében ezt megköszönjem. A partnerség 
megnyilvánult abban is, hogy az ön-

kormányzat által meghirdetett oktatá-
si pályázaton innen is jelentkeztek pe-
dagógusok, és közülük egy nyert is, így 
mostantól havi nettó 50.000 forintos tá-
mogatást kap majd. Ez utóbbi az oktatás 
színvonalának további növeléséhez is 
hozzájárulhat, ami fontos társadalmi, 
települési érdek.

- A bál mindig is a közösségbe való 
bevezetés, beavatás egyik eszköze volt, 
jó látni, hogy egyre több fiatal jelenik 
meg ezeken a rendezvényeken. Szük-
ség van az ilyen alkalmakra, a rend-
szerváltást követően kezdtük újra felis-
merni ennek a jelentőségét, fontosságát. 
Tovább kell erősíteni a fiatalokban az 
igényt ezekre - fogalmazott köszöntőjé-
ben Csenger-Zalán Zsolt.

A bál alaphangulatát megteremtő 
igényes zenét az iskola újonnan meg-
alakult Zúzmara zenekara szolgáltatta 
Lukács László vezetésével. Tóth Sára 
énekelt, Halápi Tamás dobolt, Magos 
Benedek és Frey Bence gitározott, Nagy 
Vivien zongorázott. Az állandó vendég-
fellépő, László Attila csodálatos előadá-
sa is emelte az est hangulatát. Az iskola 
tanulói egy-egy emlékezetes tánc, zene, 
bűvész produkcióval szórakoztatták a 
vendégeket. 

A szervezők köszönik a diákoknak 
és szüleiknek, volt diákjainak, Budake-
szi város vállalkozóinak és intézménye-
inek, hogy támogatták a bált.

Zene,�tánc,�jó�hangulat�
az�Oskolabálon

Fotó: Surányi Linda

Állatos�ismeretek��
a�Pitypangban

Zeneiskolai�hírek
A Czövek Erna Alapfokú Művészeti Is-
kola hangszerbemutató hangversenyt 
tart a nagycsoportos óvodások részére a 
zeneiskola kamaratermében 2019. már-
cius 4-én és 6-án.

Szeretettel várunk minden kedves ér-
deklődőt a zeneiskolai nyílt napon 2019. 
március 4-én hétfőn.

Felvételi meghallgatás hangszeres 
és szolfézs előképző csoportokba 2019. 
március 19-én és 20-án 17:00-19:00-ig a 
zeneiskola székhelyén. (Budakeszi, Is-
kola köz 3.)

Ha iskolánkról többet szeretnének 
megtudni, látogassanak el honlapunk-
ra: http://zeneiskola.budakeszi.hu.
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